
Protokół Nr XXVIII/08
z sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 25 lipca 2008 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej - Bronisław Patynko o godz. 1000 otworzył  obrady sesji  
i  po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oznajmił,  iż zgodnie z podpisaną listą 
obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 19 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady  wynoszącego  21  osób,  stanowi  kworum  pozwalające  na  podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 

Listy obecności -   stanowią załącznik Nr 1  

Proponowany  porządek  dzienny  obrad  przesłany  radnym  przedstawiał  się 
następująco: 

1. Otwarcie obrad.
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji Rady.
3. Powołanie sekretarza sesji.
4. Informacje dyrektora ZOZ o sytuacji organizacyjnej i finansowej Zespołu. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach:
     1/   zmian w budżecie Gminy na rok 2008;
     2/ o zmianie uchwały dotyczącej powołania stałej Komisji Uzdrowiskowej oraz 
         określania przedmiotu i trybu jej działania;
     3/ o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
         stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka;
     4/ uchwała o zmianie uchwały o likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą Zakład 
         Wodociągów i  Kanalizacji  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  w  celu  zawiązania  spółki  
         z ograniczoną odpowiedzialnością;
     5/ statutów sołectw.
  6. Informacja przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli.
  7. Informacje Burmistrza.
  8. Zapytania radnych.
  9. Informacje Przewodniczącego Rady.
10. Sprawy różne i wolne wnioski.
11. Zamknięcie obrad.   

Przewodniczący poinformował,  że podczas głosowania podniesione ręce liczone będą 
przez wiceprzewodniczącego rady - Artura Pokorę.
Renata Surma  - Burmistrz - prosi o dodatkowe wprowadzenie do porządku obrad sesji 
projektów trzech uchwał:
1/ o zmianie uchwały w sprawie regulaminu cmentarza komunalnego w Bystrzycy 
   Kłodzkiej 
2/ w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego spółki z ograniczona 
    odpowiedzialnością pod firmą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w Bystrzycy 
    Kłodzkiej”
3/ w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectwa Bystrzyca Kłodzka.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski Pani Burmistrz. 
1/  Rada w obecności  19 radnych,  w głosowaniu jawnym,  19 głosami za, jednogłośnie 
przyjęła  wniosek o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  dotyczącego 
zmiany uchwały w sprawie regulaminu cmentarza komunalnego w Bystrzycy Kłodzkiej;
2/  Rada w obecności  19 radnych,  w głosowaniu jawnym,  19 głosami za, jednogłośnie 
przyjęła  wniosek o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  dotyczącego 
podwyższenia kapitału zakładowego spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą 
„Zakład Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej”;
3/  Rada w obecności  19 radnych,  w głosowaniu jawnym,  19 głosami za, jednogłośnie 
przyjęła  wniosek o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  dotyczącego 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectwa Bystrzyca Kłodzka. 
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Przewodniczący poinformował, że powyższe uchwały będą rozpatrywane pod pozycjami 
6  –  8,  w  dziale  podjęcia  uchwał,  a   w  poz.  5  tego działu  będą zatwierdzane statuty 
poszczególnych sołectw i osiedli. 
      Przewodniczący przystąpił do realizacji porządku dziennego zgodnie z przesłanym 
zawiadomieniem na dzisiejszą sesję uzupełnionym o przyjęte przed chwilą poprawki.

Ad 2. 
Przewodniczący przystąpił  do  realizacji  punktu  dotyczącego  „Zatwierdzenia  protokołu 
z   ostatniej  sesji”.  Poinformował,  że  protokół  z  XXVII  sesji  Rady  Miejskiej  z  dnia  21 
czerwca 2008 r. był i nadal jest do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.
       W  związku  z  tym,  że  nie  wniesiono  żadnych  uwag,  co  do  treści  protokołu, 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o jego przyjęcie.
      Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie 
protokół przyjęła.

Ad 3.
Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Powołania sekretarza sesji”.
Poinformował,  że  zgodnie  z  przyjętym  wnioskiem na  sesji  w  dniu  29  grudnia  2006 r. 
obowiązki  sekretarza  są  pełnione  przez  radnych  według  kolejności  alfabetycznej.  
Na bieżącej sesji ta godność przypada Aleksandrowi Czaprowskiemu.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wybór sekretarza w osobie radnego 
Aleksandra Czaprowskiego
Rada  w  obecności  19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za,  jednogłośnie 
wniosek przyjęła. 

Ad 4. 
1/ Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu  „Informacje dyrektora ZOZ o sytuacji  
organizacyjnej i finansowej Zespołu”. 
Jarosław  Surówka  -  Dyrektor  Zespołu  Opieki  Zdrowotnej  -  przedstawił  informację 
dotyczącą sytuacji  ZOZ w I półroczu br. Rok rozpoczęto z określonym zadaniem, które 
polega  na  tym,  aby  jak  najbardziej  urealnić  funkcjonowanie  ekonomiczne  ZOZ-u  
w  Bystrzycy  Kłodzkiej.  Odbyły  się  negocjacje  z  załogą,  a  przede  wszystkim  z  grupą 
lekarzy odnośnie dyrektywy  unijnej  dotyczącej  czasu pracy.  Negocjacje zakończyły  się 
podpisaniem  protokołów  ze  wszystkimi  grupami  zawodowymi,  co  umożliwiło  dalsze 
normalne  funkcjonowanie  szpitala.  Z  zadań  organizacyjnych  starano  się  urealnić 
zatrudnienie w szpitalu i w związku z tym, że na dzień 31 grudnia 2007 r było 146 etatów 
i  stopniowo  schodzono  do  stanu,  który  na  dzień  dzisiejszy  wynosi  132,75  etatów. 
Kolejnym  krokiem  obniżenia  kosztów  szpitala  było  przygotowanie  i  rozpoczęcie  małej 
inwestycji  tj.  ogrzewanie  gazowe  wody  dla  bieżących  potrzeb  szpitala.  Pozwoli  to  w 
okresie pozagrzewczym wyłączenie c.o., ponieważ do tej pory pozyskiwanie ciepłej wody 
dla celów szpitala odbywało się na funkcjonowaniu przez cały rok kotłowni. Były to do tej 
pory  znaczące  koszty,  związane  przede  wszystkim  z  opałem.  Ta  inwestycja  również 
pozwoli  na  modernizację  obecnego centralnego ogrzewania  tzn.  zejścia  z  ogrzewania 
parowego na ogrzewanie wodne, ponieważ przy funkcjonującej bez przerwy kotłowni nie 
było możliwości, aby przeprowadzić taki remont. Pełną modernizację planuje się zrobić  
w miesiącu wrześniu,  a  uruchomienie  pieca  nastąpi  już  do  końca lipca.  Trudniejszym 
zadaniem na dzień dzisiejszy jest zwiększenie dochodów szpitala. Wynika to nie tylko ze 
stanowiska  NFZ  i  sytuacji  w  NFZ,  w  którym  w  I  kwartale  nie  można  było  o  niczym 
rozmawiać, gdyż następowały tam zmiany w kierownictwie i w związku z tym nie był to 
czas  i  możliwości  konstruktywnej  rozmowy.  Stanowisko  Pełnomocnika  Marszałka  do 
spraw Restrukturyzacji  Służby Zdrowia  w naszym regionie  wynikało  z  konfliktu między 
powiatem a Urzędem Marszałkowskim i było ono takie, że m.in. szpital bystrzycki powinien 
być natychmiast zlikwidowany. Udało się to stanowisko trochę zmienić przy dużej pomocy 
naszej Pani Burmistrz oraz jego uczestnictwie oraz innych przedstawicieli szpitala w tych 
rozmowach.  Cyt:  ”Dzięki  tym rozmowom zostałem powołany do zespołu,  który pracuje 
przy  Panu  Pełnomocniku  i  przy  Panu  Marszałku”.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  mówi  się  
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o likwidacji szpitala w Bystrzycy Kłodzkiej. Po zmianach kadrowych w NFZ przystąpiono 
do  rozmów na  temat  zwiększenia  finansowania  szpitala  przez  NFZ  w  II  półroczu  br. 
Pierwsze  spotkanie  z  nowym  dyrektorem zostało  zaplanowane  i  zorganizowane  przez 
Panią  Burmistrz  i  od  tego  momentu  rozpoczęto  rozmowy na  temat  ankrowania,  które 
odbyło  się  w  miesiącu  czerwcu.  Dzięki  temu,  że  udało  się  przekonać  dyrektora  do 
pewnych argumentów, dostaliśmy dosyć znaczące zwiększenie kontraktu, ponieważ jest 
to  w  granicach  30%.  Największe  zwiększenie  nastąpiło  dla  Izby  przyjęć,  bo  prawie  
o 140%, która do tej pory była finansowana bardzo nisko, ponieważ była to kwota 91 tys. 
zł  na  pół  roku  tj.  około  500  zł  dziennie,  co  w  żaden  sposób  nie  pokrywało  kosztów 
funkcjonowania izby.  Z drugiej  strony Izba przyjęć jest  bardzo ważnym elementem dla 
społeczeństwa naszej gminy, gdyż sytuacja kiedy nie działają PRZ-ty, to mieszkańcy mają 
możliwość zgłoszenia się jedynie do izby - w związku z tym zwłaszcza w soboty i niedziele 
izba jest bardzo oblegana. Nastąpił też wzrost kontraktu w pediatrii i chirurgii i w związku 
z tym prognoza na II półrocze jest troszeczkę lepsza jak przy I półroczu br. 
Rachunek wyników będzie tu odzwierciedleniem naszej półrocznej pracy w szpitalu. Dla 
przypomnienia podkreśla, że 2007 r. zakończono stratą 178 832 zł. Za I półrocze br. strata 
miesięczna sięga 89 596 zł  i  po  zmianie  kontraktu  i  zwiększeniu  przychodów szpitala 
mamy prognozę na II  półrocze -  55 546 zł  jako strata  miesięczna.  Jest  to  około  10% 
przychodów  szpitala.  Przy  sprzyjających  warunkach  ma  nadzieję,  że  do  końca  roku 
znajdzie się możliwość, że znajdą się te brakujące pieniądze, żeby ten rachunek wyników 
był równy zeru. Nie przewiduje się większych zmian, ale przewiduje możliwość otwarcia 
nowych  poradni  specjalistycznych,  po  to,  aby  za  pacjenta,  który  zgłasza  się  na  Izbę 
przyjęć, można było wziąć dodatkowe pieniądze. Głównym zadaniem na II półrocze br. 
jest  zwiększenie  dochodów  w  rehabilitacji  i  w  oddziale  długoterminowym.  Problem  
z oddziałem długoterminowym jest taki, że zwiększenie przychodów tego oddziału wiąże 
się  z  nakładami  finansowymi  i  na  dzień  dzisiejszy  jest  tam  tylko  19  łóżek,  więc  aby 
wykonać większy kontrakt należałoby zwiększyć wielkość tego oddziału, a to są koszty. 
Jeśli  natomiast  będzie  konkretna  deklaracja  Narodowego  Funduszu  Zdrowia,  to  warto 
będzie ponieść takie koszty.
Jan Szkwarek - radny - zaznacza, że przed chwilą pan dyrektor powiedział, że nic się nie 
mówi na temat likwidacji ZOZ-u w Bystrzycy Kłodzkiej, natomiast lekarze z Izby Przyjęć i 
pielęgniarki  mówią  co innego,  a  mianowicie,  że szpital  kończy swoją działalność i  nie 
przyjmują ludzi do Szpitala w Bystrzycy Kłodzkiej, a odsyłają do szpitala w Polanicy. Pyta 
więc jak tak naprawdę jest?
Jarosław Surówka  -  Dyrektor  Zespołu Opieki  Zdrowotnej  -  mówi,  że jest  zaskoczony, 
ponieważ  Izba  przyjęć  przyjmuje  każdego  pacjenta  „niezabiegowego”,  ponieważ  nie 
jesteśmy szpitalem zabiegowym i w związku z tym nie pełnimy ostrego dyżuru. Uważa, że 
Izba przyjęć nie powinna z 80% przyjmować pacjentów, ponieważ są to pacjenci, którzy 
powinni być obsługiwani przez podstawową opiekę zdrowotną, czyli  przez Niepubliczne 
Zakłady  Opieki  Zdrowotnej.  Pozostali  pacjenci  są  to  osoby,  które  kwalifikują  się  do 
szpitala, gdzie są oddziały zabiegowe, których szpital w Bystrzycy Kłodzkiej nie ma. Nie 
chciałby doprowadzić do konfliktu z podstawową opieką zdrowotną, ponieważ nikomu by 
to nie służyło, natomiast jeżeli chciałby definitywnie i ekonomicznie podejść do sprawy, to 
80% pacjentów Izba Przyjęć nie powinna przyjmować. 
Dariusz  Krzemiński  -  radny  -  pyta  o  płatność  dla  ZUS  za  I  półrocze  br.,  czy  ZOZ 
odprowadza regularnie składki ZUS.
Jarosław Surówka - Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej - podkreśla, że mówiąc o tym, iż 
szpital  może  się  bilansować  z  bieżącej  działalności,  miał  na  myśli  również  płatności  
ZUS-u. Do  tej pory zadłużenie wobec ZUS-u wynosi 1 200 tys.  zł. W tym roku, dzięki 
dużej pomocy UMiG duża część tego zadłużenia została spłacona. Na chwilę obecną, po 
tej poprawie ekonomicznej przystępujmy do podpisania z ZUS nowego układu ratalnego 
i będziemy się chcieli z tego wywiązać. 
Joanna Wilewska  -  radna - pyta jak jest strata za pół roku, bo raz p. dyrektor mówi  
o stracie miesięcznej, a raz o półrocznej.
Jarosław  Surówka  -  Dyrektor  Zespołu  Opieki  Zdrowotnej  -  89  tys.  zł  jest  to  strata 
miesięczna, a po zmianie kontraktu prognozowana strata to 55 tys. zł. na miesiąc. 
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Irena Stawiarska - radna - pyta, czy planowane jest otwarcie poradni przy szpitalu, gdzie 
ludzie mogliby się leczyć. 
Jarosław Surówka  -  Dyrektor  Zespołu Opieki  Zdrowotnej  -  odpowiada,  że tak to  jest 
planowane. Już w tym roku została uruchomiona poradnia chirurgiczna, na którą również 
udało się pozyskać większe pieniądze. Myśli  również o poradni dziecięcej i  być może  
o poradni internistycznej, ponieważ bardzo duża liczba pacjentów, w tym dzieci trafia na 
Izbę przyjęć, zwłaszcza w soboty i niedziele. 
Dariusz Krzemiński - radny - pyta, bo z tego, co wie szpital ma być prywatyzowany, a tu 
słyszy, że mają być otwarte poradnie, więc to niesie za sobą dodatkowe koszty. 
Jarosław Surówka - Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej - informuje, że otwarcie poradni, 
to  jest  kwestia  wymalowania  pomieszczenia,  a  pacjenci  będą  przyjmowani,  co  da 
dodatkowe źródło dochodów dla szpitala. Być może szpital zostanie sprzedany, ale nie 
wiadomo  kiedy,  po  drugie  jeśli  będą  dodatkowe  poradnie,  to  szpital  stanie  się 
atrakcyjniejszy dla przyszłego inwestora. Można było do tego podejść tak, że skoro będzie 
szpital  sprzedany,  to  można było  już nic nie robić,  może to  też byłby sposób.  Uważa 
jednak,  że  te  działania  spowodują  większe  zainteresowanie  chociażby  przyszłych 
inwestorów
Dariusz Krzemiński - radny - mówi, że nie jest przeciwny otwarciu poradni, ale czasami 
otwarcie poradni to kwota kilku paru tysięcy złotych, ale jeżeli pan dyrektor mówi, że jest to 
samo malowanie, więc nie ma nic przeciwko. 
    W  związku  z  tym,  że  nie  było  więcej  uwag,  Przewodniczący  podziękował  Panu 
Dyrektorowi Jarosławowi Surówce za przedstawienie informacji i  stwierdził  wyczerpanie 
punktu czwartego. 

Ad 5. 
1. Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał”.
1/  Renata  Surma  -  Burmistrz -  przedstawiła  pierwszy  projekt  uchwały  Rady Miejskiej
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008. 
     Zwiększenie  planowanych dochodów budżetowych  o kwotę:  1  119 085 zł  jest 
wynikiem wprowadzenia:
1. dotacji z Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w kwocie: 218 592 zł na
    II etap remontu drogi dojazdowej do gruntów rolnych , zadanie: Szczawina - Stara 
    Łomnica przez kolonię Szychów – umowa z 26.05.2008 r. z Województwem 
    Dolnośląskim;
2. dotacji  w kwocie: 600 000 zł przeznaczonej na dofinansowanie infrastruktury drogowo-
    mostowej – zgodnie z pismem z dnia 7.07.2008 r. Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 
    i Administracji; 
3. środków z rezerwy subwencji oświatowej, w kwocie: 96.620 zł przeznaczonych na 
    dofinansowanie wydatków związanych z przeprowadzeniem remontów bieżących 
    w obiektach oświatowych;
4. zaległości z lat ubiegłych w łącznej kwocie: 214 063 zł Zakładu Budynków Komunalnych 
    w Bystrzycy Kł., w tym: z tytułu podatku od nieruchomości w kwocie: 73 415 zł i opłaty 
    targowej w kwocie: 140 648 zł;
5. skorygowania planu o 10 190 zł otrzymanych z PFRON-u  na program „Uczeń na wsi –
    pomoc w zdobyciu wykształcenia przez osoby niepełnosprawne”, gdyż zgodnie 
    z otrzymanym wyjaśnieniem Ministra Finansów środki te nie stanowią dochodu gminy 
    i nie powinny być ujmowane w budżecie.
Zwiększenie planowanych wydatków o kwotę: 1 119 085 zł zostało przeznaczone na 
następujące zadania:
1. budowa drogi dojazdowej do garaży przy ul. Konopnickiej w Bystrzycy Kł.: 50.000 zł;
2. remont parkingu w Międzygórzu: 130 000 zł;
3. bieżące utrzymanie dróg: 15 272 zł;
4. remonty popowodziowe: 700 000 zł, w tym: 
     a/ remont drogi w Wilkanowie (od boiska w prawo: 319 092 zł),
     b/ remont drogi w Starej Łomnicy (koło Majątku): 263 126 zł,
     c/ remont mostu w Topolicach: 41 000 zł,
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     d/ remont mostu w Młotach: 66 000 zł,
     e/ remont drogi w Nowej Łomnicy: 153 546 zł;
5. dotacje przedmiotowe dla ZBK w łącznej kwocie: 218 150 zł przeznaczonych na: 
    usunięcie zagrożeń dla życia, budowę piecy, remont rampy i pochylni na targowisku, 
    remonty budynków komunalnych;
6.  koszty ogrzewania zasobu gminnego przez Zarząd Budynków Komunalnych w latach 
     2001-2006, kwota: 301 268 zł;
7. remont sanitariatów w Szkole Podstawowej nr 1, kwota: 12 460 zł;
8. wymiana pieca c.o. w szkole w Gorzanowie: 5 000 zł;
9. wymiana dachu z azbestu na budynku Przedszkola Nr 2 przy ul. Wojska Polskiego nr 5, 
    kwota: 98 000 zł;
10. pokrycie straty ZOZ-u w Bystrzycy Kłodzkiej z 2007 roku, kwota: 200 000 zł;
11. zwiększenie dotacji dla Banku Żywności o 6 000 zł;
12. zwiększenie dotacji na wycenę kapitału zakładowego dla Zakładu Wodociągów 
      i Kanalizacji o 14 660 zł, gdyż naliczony podatek VAT nie może być kosztem 
      uzyskania przychodów  w likwidowanym zakładzie budżetowym;
13. przyznaniem dotacji dla ZWiK na zakup samochodu w kwocie: 40.000 zł w związku 
      z korzystaniem na ten cel z pożyczki krótkoterminowej;
14. zwiększenie kapitału zakładowego spółki o 1 064 472 zł, tytułem podniesienia wkładu  
      gotówkowego. Powyższa kwota jest równowartością dotacji gminy na zadania 
      inwestycyjne ujęte w planie budżetu na 2008 rok, które likwidowany zakład budżetowy 
      nie wykona do dnia zakończenia likwidacji, czyli do 31.07.2008 r. – po uwzględnieniu 
      pożyczki w kwocie: 403.000 zł z WFOŚiGW, którą na zadanie: budowa wodociągu 
      Gorzanów-Szklarka otrzyma  spółka komunalna;
15. budowę studni w Starkówku: 50 000 zł;
16. budowa oświetlenia na ul. Ludowej i przeniesienie słupów oświetleniowych  na 
      remontowanej  przez Powiat ul. Wojska Polskiego, kwota: 35.000 zł;
17. zwiększenie dotacji dla MGOK na wymianę okien w pomieszczeniach zajmowanych   
      przez  bibliotekę w Wilkanowie i remont WOK w Pławnicy o kwotę: 13 000 zł;
18. zwiększenie wydatków na boisko „Orlik 2012” o 500 000 zł.
      W związku z wprowadzeniem powyższych zmian należało dokonać korekty budżetu  
( zmniejszenia planu wydatków ) na następujących zadaniach:
1. remont drogi rolnej Szklarka-Stara Łomnica o  89 700 zł;
2. udział gminy w zadaniu: remont drogi dojazdowej do gruntów rolnych: Szczawina – 
    Stara Łomnica przez kolonię Szychów o 160 000 zł;
3. dotacja dla województwa  na remont chodnika przy ul. Strażackiej o 100 000 zł;
4. remont ul. Kupieckiej: 120 000 zł;
5. rezerwa ogólna o 33 000 zł;
4. rezerwa inwestycyjna o 98 000 zł; 
5. udział gminy w wymianie okiem w SP Nr 1 w Bystrzycy Kł. o 203 040 zł;
6. udział gminy w zakupie autobusu wspólfinansowanym przez PFRON o 145 180 zł;
7. dotacja na zakup koparki przez ZWiK o 150 000 zł;
8. dotacja dla ZWiK na podłączenie rurociągu ul. Lotników i Świerczewskiego celem 
    wyrównania ciśnienia o 10 000 zł;
9. dotacja dla ZWiK na budowę wodociągu Gorzanów Szklarka per saldo o 360 528 po 
    uwzglęnieniu udziału własnego w zadaniu w kwocie: 134 472 i kwoty pożyczki z 
    WFOŚiGW w kwocie 403 416 zł ;
10. oszczędności w planie w związku z zakończeniem zadań: budowa oświetlenia przy ul. 
      Strażackej o 6 626 zł oraz remont muru oporowego ul. Starobystrzycka  o 2672 zł.
     Pozostałe  zmiany wniesione  po  stronie  wydatków między działami,  rozdziałami  
i  paragrafami  klasyfikacji  budżetowej  związane  są  z  realizacją  wniosków  jednostek  
i wydziałów UMiG celem urealnienia planu.

2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 lipca br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2008.

5



      W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   18  głosami  za,  przy   2 
wstrzymujących się  podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/232/08
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008

- stanowiącą załącznik nr 2

2. Przewodniczący przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i  poprosił  Panią  Burmistrz  o  informacje  dotyczące  tego  projektu.
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
powołania stałej Komisji Uzdrowiskowej oraz określania przedmiotu i trybu jej działania. 
Stosownie do art. 47 ust. 1 ustawy z dnia 28 lipca 2005r. o lecznictwie  uzdrowiskowym, 
uzdrowiskach i obszarach ochrony uzdrowiskowej oraz o gminach uzdrowiskowych (Dz. U. Nr 
167 poz. 1399), w gminie uzdrowiskowej oraz w gminie posiadającej status obszaru ochrony 
uzdrowiskowej proponuje się, aby rada odwołała z członka  z Stałej Komisji  Uzdrowiskowej, 
pana mgr  Władysława  Komara i  jednocześnie  powołała  w skład  komisji  panią  lek.  med. 
Aleksandrę Sędziak. W związku z powołaniem nowego  Prezesa Zarządu odwołuje się pana 
Edwarda Wąsiewicza i  jednocześnie powołuje  pana mgr Zbigniewa Piotrowicza oraz pana 
Dariusza Ratajczaka jako nowych członków komisji.
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności   20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  20  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/233/08
o zmianie uchwały dotyczącej powołania stałej Komisji Uzdrowiskowej oraz 

określania przedmiotu i trybu jej działania
- stanowiącą załącznik nr 3

3. Przewodniczący przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informacje dotyczące tego projektu.
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
zasad  gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi  własność  Gminy  Bystrzyca 
Kłodzka.
Przede wszystkim chodzi tu o zwiększenie bonifikaty w przypadku wykupu mieszkań.
Przy sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z ułamkową częścią gruntu przynależnego do 
lokalu  oraz  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  wraz  z  oddaniem  w  wieczyste 
użytkowanie  ułamkowej  części  gruntu  przynależnego  do  lokalu,  na  rzecz  najemcy 
proponuje się udzielenia bonifikaty od ustalonej ceny w następującej wysokości:
1. w przypadku jednoczesnej sprzedaży wszystkich lokali mieszkalnych w budynku 
    w wysokości: - 99 % ceny;
2. w przypadku indywidualnej sprzedaży za gotówkę i na raty w wysokości - 98% ceny;
3. najemcy wykupującemu lokal mieszkalny oraz grunt do niego przynależny i 
    ubiegającemu się o zwrot kaucji mieszkaniowej w wysokości - 50% ceny;
4. w przypadku sprzedaży domu jednorodzinnego wraz z gruntem na rzecz najemcy –  
    w wysokości 80% ceny.
Bonifikaty  te  będą  stosowane  wobec  osób  składających  wnioski  o  wykup  lokali 
mieszkalnych bądź budynków mieszkalnych do dnia 31 grudnia 2009 r. 
Najemcy, którzy złożą wnioski po tym terminie będą uprawnieni do bonifikaty od ustalonej 
ceny w następujących wysokościach:
1. w przypadku jednoczesnej sprzedaży wszystkich lokali mieszkalnych w budynku 
    w wysokości: - 80 % ceny;
2. w przypadku indywidualnej sprzedaży za gotówkę i na raty w wysokości - 80% ceny;
3.  najemcy  wykupującemu  lokal  mieszkalny  oraz  grunt  do  niego  przynależny  
    i ubiegającemu się o zwrot kaucji mieszkaniowej w wysokości - 50% ceny;
4. w przypadku sprzedaży domu jednorodzinnego wraz z gruntem na rzecz najemcy -  
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     w wysokości - 50% ceny.
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 lipca br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka.
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za,  przy   1 
wstrzymującym się podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/234/08
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami

stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka
- stanowiącą załącznik nr 4

4. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej 
i poprosił Panią Burmistrz o informacje dotyczące tego projektu.
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt o zmianie uchwały w sprawie likwidacji 
zakładu budżetowego pod nazwą Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej 
w celu zawiązania spółki z ograniczoną odpowiedzialnością.
Planowana zmiana formy prawnej prowadzenia gospodarki komunalnej jest konsekwencją 
skutków  wynikających  z  przepisów  prawnych  regulujących  zasady  korzystania  przez 
jednostki  samorządu  terytorialnego  z  środków  Europejskiego  Funduszu  Spójności. 
Wskazane  przepisy  zakładają,  że  dofinansowanie  z  ww.  środków  może  dotyczyć 
inwestycji  realizowanych  przez  spółki  z  ograniczoną  odpowiedzialnością,  których 
udziałowcami są gminy i przy założeniu, że samo dofinansowanie nie przekracza 60 % 
wartości planowanych inwestycji.
Zmiana tej uchwały polega przede wszystkim na zmianie terminu rozpoczęcia likwidacji  
i jest propozycja, aby był to dzień 1 lipca 2008 r. Dodatkowo pojawia się zapis mówiący 
o  tym,  że  tytułem  wkładu  Gmina  Bystrzyca  Kłodzka  wniesie  do  spółki  utworzonej  na 
podstawie odrębnej uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej składniki mienia będące 
w użytkowaniu  Zakładu  Wodociągów i  Kanalizacji  oraz  pozostałe  składniki  majątkowe 
pozostałe po likwidacji Zakładu z wyłączeniem należności i zobowiązań. 
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 lipca br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą Zakład 
Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  w  celu  zawiązania  spółki  
z ograniczoną odpowiedzialnością.
      W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności   20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   17  głosami  za,  przy   3 
wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/235/08
o zmianie uchwały o likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą Zakład

Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej w celu zawiązania 
spółki z ograniczoną odpowiedzialnością

stanowiącą załącznik nr 5

5. Przewodniczący  przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i  poprosił  Panią  Burmistrz  o  informacje  dotyczące  tego  projektu.
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt w sprawie statutu sołectwa Długopole 
Dolne.  W związku z koniecznością nowelizacji statutów sołectw Gminy Bystrzyca Kłodzka 
oraz  statutów Osiedli  nr 1 i  2 w Bystrzycy Kłodzkiej,  uchwałą Nr XXI/167/08 z dnia 25 
stycznia 2008 r. została powołana Komisja Statutowa, której zadaniem było przygotowanie 
propozycji zmian statutów.
Komisja  odbyła  5  posiedzeń  i  wypracowała  projekty  statutów  sołectw  i  osiedli,  które 
następnie  zostały  poddane  konsultacji  z  mieszkańcami  sołectw  Gminy  i  osiedli  
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w Bystrzycy Kłodzkiej. Zgodnie z § 62 Statutu Gminy, okres konsultacji trwał 6 tygodni od 
chwili ogłoszenia projektu we właściwym trybie, tj. od 2 czerwca do 14 lipca 2008 r.
Wobec powyższego, po upływie okresu konsultacji, projekty statutów zostały przedłożone 
Radzie do zatwierdzenia.
Informuje,  że  zostały  złożone  dwie  uwagi,  które  tak  naprawdę  niczego  nie  wnoszą,  
z  których  jedna  nie  powinna  mieć  miejsca,  ponieważ  dotyczy  spraw  ,  które  nie  są  
w kompetencji sołectwa, po czym odczytała treść uwag. Poinformowała również, że nie 
ma tu projektu statutu dla sołectwa Lasówka i Mostownice, ponieważ na przyszłej sesji 
będzie proponowane przeprowadzenie konsultacji w sprawie połączenia obu tych sołectw, 
gdyż jak już wspominano w Mostownicach jest 9 osób uprawnionych do głosowania i są 
problemy z przeprowadzeniem nawet wyborów sołeckich. 
      W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  20  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/236/08
w sprawie statutu sołectwa Długopole Dolne

- stanowiącą załącznik nr 6

6. Przewodniczący przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie statutu sołectwa Długopole Zdrój. 
          W związku z tym, że Pani Burmistrz wypowiedziała się, co do projektów wszystkich 
statutów i nie było uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania 
nad projektem uchwały. 

Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   20  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/237/08
w sprawie statutu sołectwa Długopole Zdrój

- stanowiącą załącznik nr 7

7. Przewodniczący  przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie statutu sołectwa Gorzanów.
     W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   20  głosami  za,  jednogłośnie, 
podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/238/08
w sprawie  statutu sołectwa Gorzanów

- stanowiącą załącznik nr 8

8. Przewodniczący  przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Idzików.
     W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  20  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/239/08
w sprawie  statutu sołectwa Idzików

- stanowiącą załącznik nr 9

9. Przewodniczący  przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie statutu sołectwa Kamienna.
      W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
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Rada  w  obecności  19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/240/08
w sprawie  statutu sołectwa Kamienna

- stanowiącą załącznik nr 10

10. Przewodniczący  przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie statutu sołectwa Marianówka.
      W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności   19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za  jednogłośnie, 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/241/08
w sprawie statutu sołectwa Marianówka

- stanowiącą załącznik nr 11

11. Przewodniczący  przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Mielnik.
      W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za  jednogłośnie, 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/242/08
        w sprawie statutu sołectwa Mielnik

- stanowiącą załącznik nr 12

12. Przewodniczący  przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej 
sprawie statutu sołectwa Międzygórze.
      W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  19   radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/243/08
        w sprawie statutu sołectwa Międzygórze

- stanowiącą załącznik nr 13
   

13. Przewodniczący  przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie statutu sołectwa Młoty.
      W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  19   radnych,  w  głosowaniu  jawnym  19  głosami  za  jednogłośnie, 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/244/08
        w sprawie statutu sołectwa Młoty

- stanowiącą załącznik nr 14
   
14. Przewodniczący  przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie statutu sołectwa Nowa Bystrzyca. 
     W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności   19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/245/08
w sprawie statutu sołectwa Nowa Bystrzyca

- stanowiącą załącznik nr 15
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15. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie statutu sołectwa Nowa Łomnica.
     W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/246/08
w sprawie statutu sołectwa Nowa Łomnica

- stanowiącą załącznik nr 16

16. Przewodniczący  przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
w sprawie statutu sołectwa Nowy Waliszów. 
     W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności   19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/247/08
           w sprawie statutu sołectwa Nowy Waliszów

- stanowiącą załącznik nr 17

17. Przewodniczący  przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Piotrowie.
     W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności  19   radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/248/08
w sprawie statutu sołectwa Piotrowice

- stanowiącą załącznik nr 18
18. Przewodniczący  przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Pławnica.
     W związku z  tym,  że  nie  było  więcej  uwag,  Przewodniczący Rady przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności   19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/249/08
w sprawie statutu sołectwa Pławnica

- stanowiącą załącznik nr 19

19. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Ponikwa.
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/250/08
w sprawie statutu sołectwa Ponikwa

- stanowiącą załącznik nr 20

20. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Poręba.
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
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Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/251/08
w sprawie statutu sołectwa Poręba

- stanowiącą załącznik nr 21

21. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Spalona. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/252/08
w sprawie statutu sołectwa Spalona

- stanowiącą załącznik nr 22

22. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Stara Bystrzyca. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/253/08
w sprawie statutu sołectwa Stara Bystrzyca

- stanowiącą załącznik nr 23

23. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Stara Łomnica. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/254/08
w sprawie statutu sołectwa Stara Łomnica

- stanowiącą załącznik nr 24

24. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Stary Waliszów. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/255/08
w sprawie statutu sołectwa Stary Waliszów

- stanowiącą załącznik nr 25

25. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Starkówek. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/256/08
w sprawie statutu sołectwa Strakówek

- stanowiącą załącznik nr 26
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26. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Szklarka . 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/257/08
w sprawie statutu sołectwa Szklarka

- stanowiącą załącznik nr 27

27. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Topolice. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/258/08
w sprawie statutu sołectwa Topolice

- stanowiącą załącznik nr 28

28. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Wilkanów . 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/259/08
w sprawie statutu sołectwa Wilkanów

- stanowiącą załącznik nr 29

29. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Wójtowice. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/260/08
w sprawie statutu sołectwa Wójtowice

- stanowiącą załącznik nr 30

30. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Wyszki. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/261/08
w sprawie statutu sołectwa Wyszki

- stanowiącą załącznik nr 31

31. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Zabłocie. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
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Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/262/08
w sprawie statutu sołectwa Zabłocie

- stanowiącą załącznik nr 32

32. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu sołectwa Zalesie. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/263/08
w sprawie statutu sołectwa Zalesie

- stanowiącą załącznik nr 33

33. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu Osiedla nr 1. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/264/08
w sprawie statutu Osiedla nr 1

- stanowiącą załącznik nr 34

34. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 w sprawie statutu Osiedla nr 2. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/265/08
w sprawie statutu Osiedla nr 2

- stanowiącą załącznik nr 35

35. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 i  poprosił  Panią  Burmistrz  o  informacje  dotyczące  tego  projektu.
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
regulaminu cmentarza komunalnego w Bystrzycy Kłodzkiej.  
W związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego, gdzie nadzór prawny zakwestionował, 
podjętą uchwałę,  proponuje się w projekcie tej uchwały, aby uchylić w § 1 ust. 6:
„Gmina  Bystrzyca  Kłodzka  oraz  Zarządca  cmentarza  nie  odpowiadają  za  szkody  na 
grobach powstałe  na  skutek  klęsk  żywiołowych,  działania  czynników atmosferycznych, 
kradzieży, aktów wandalizmu oraz za rzeczy powstałe bez nadzoru”
oraz w § 2 ust. 10:
„w  przypadku  nieopłacenia  przedłużenia  ważności  uprawnień  do  grobu  w  określonym 
terminie,  grób  może  ulec  likwidacji,  a  elementy  nagrobka,  niezależnie  od  czasu  jego 
wybudowania,  stają  się  własnością  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka,  bez  prawa  do 
odszkodowania”.
2/ Jak Malej - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych - poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu dzisiejszym zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 
o zmianie uchwały w sprawie regulaminu cmentarza komunalnego w Bystrzycy Kłodzkiej.  
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
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podjęła:
Uchwałę Nr XXVIII/266/08

o zmianie uchwały w sprawie regulaminu cmentarza komunalnego
 w Bystrzycy Kłodzkiej

- stanowiącą załącznik nr 36

36. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 i  poprosił  Panią  Burmistrz  o  informacje  dotyczące  tego  projektu.
1/  Renata Surma  -  Burmistrz -  przedstawiła  projekt  uchwały o  podwyższeniu kapitału 
zakładowego spółki  z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą „Zakład Wodociągów  
i Kanalizacji sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej”.
Na  podstawie  przepisu  art.18  ust.2,  pkt.9,  lit.  f,  g  ustawy  z  dnia  8  marca  19990  r.
 o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz.1591 ze zmianami) do kompetencji 
Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej należy m.in. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody  na  podwyższenie  kapitału  zakładowego  spółki,  której  Gmina  jest  jedynym 
wspólnikiem.  Z  uwagi  na  potrzebę  zwiększenia  kapitału  zakładowego  „Zakładu 
Wodociągów  i  Kanalizacji”  Sp.  Z  o.o.  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  podjęcie  przedmiotowej 
uchwały jest konieczne i uzasadnione.
Kwota  zwiększenia  wkładu  gotówkowego  do  spółki  Zakład  Wodociągów i  Kanalizacji  
w  Bystrzycy  Kłodzkiej  w  wysokości  1 064 472  zł  jest  równowartością  kwoty  dotacji  
z  budżetu  gminy  na  zadania  inwestycyjne,  które  miał  w  2008  roku  zrealizować 
likwidowany zakład budżetowy – Zakład Wodociągów i Kanalizacji.
Przy ustaleniu wysokości tej kwoty uwzględniono:
- zadania które mają być zrealizowane do dnia zakończenia likwidacji zakładu 
  budżetowego,
- rezygnację z zakupu koparki,
- rezygnację z budowy wodociągu w Starkówku na rzecz studni, których wykonanie będzie 
  zlecane przez UMiG,
- zadania, które zrealizuje utworzona spółka, w tym:

1/ dokumentacja-separator piasku z kanalizacją deszczową dla Osiedla Szkolnego 
    i Kolorowego: 100 000 zł;
2/ dokumentacja-separator piasku z kanalizacją deszczową dla ul. Lotników 
    i Odrowąża: 100 000 zł;
3/ modernizacja ujęć wody- uzdatnianie, dezynfekcja i monitoring: 200 000zł;
4/ modernizacja wodociągu w Długopolu Zdrój –wymiana rur azbestowo-
    cementowych: 280 000 zł
5/ budowa sieci wodociągowej  Gorzanów-Stara Łomnica: 250 000 zł;

          6/ budowa sieci wodociągowej  Gorzanów-Szklarka: 134 472 zł – biorąc pod uwagę; 
              że pożyczkę z WFOŚiGW na budowę wodociągu Gorzanów –Szklarka  może 
             otrzymać  Spółka.
Zgodnie z § 7 aktu założycielskiego spółki podwyższenie kapitału zakładowego Spółki do 
80 000 000 zł w terminie do 31.12.2030 r. nie stanowi zmiany umowy spółki, a udziały  
w podwyższonym kapitale mogą być pokrywane gotówką.
2/ Teresa Słowińska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 23 lipca br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej o podwyższeniu kapitału zakładowego spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
pod firmą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej”.
3/ Jan Szkwarek - radny - pyta o budowę sieci wodociągowej  Gorzanów-Szklarka, czy 
będzie to dofinansowanie, czy pożyczka na ten cel?
4/ Renata Surma  -  Burmistrz -  odpowiada, że będzie to pożyczka.  Poinformowała, że 
gmina otrzymała już promesę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i  jeżeli 
Spółka będzie już prowadziła działalność, to otrzyma te pieniądze. 
5/ Przewodniczący prosi, aby na kolejnej sesji pani Prezes nowej spółki przedstawiła się 
radnym oraz osobom zaproszonym, ponieważ nie wszyscy może ją znają i byłoby dobrze, 
aby  przedstawiła  nam w skrócie  wizję  naprawy  sytuacji  w  zakładzie  i  wyeliminowanie 
obaw mieszkańców gminy dotyczących podwyżek wody oraz ścieków. 
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6/  Renata Surma  -  Burmistrz  -  poinformowała,  że takie  przedstawienie  miało  miejsce 
podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, ale rozumie, że nie wszyscy radni na 
nim uczestniczyli, a także osoby z zewnątrz może nie poznały Pani Prezes, więc zaprosi 
Panią Prezes na przyszłą sesję. 
    W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  19  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   17  głosami  za,  przy  2 
wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/267/08
o podwyższeniu kapitału zakładowego spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 

pod firmą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. 
w Bystrzycy Kłodzkiej”

- stanowiącą załącznik nr 37

37. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
 i  poprosił  Panią  Burmistrz  o  informacje  dotyczące  tego  projektu.
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectwa Bystrzyca Kłodzka. 
Poinformowała,  że w uchwale z 30 maja br.   w sprawie przeprowadzenia konsultacji  
z  mieszkańcami  sołectwa  Bystrzyca  Kłodzka,  gdzie  chodziło  o  zniesienie  jednostki 
pomocniczej  pod  nazwą:  „Sołectwo  Bystrzyca  Kłodzka”,  ostatni  paragraf  tej  uchwały 
zawierał zapis, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia opublikowania jej 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego oraz podlega ogłoszeniu na tablicy 
ogłoszeń w budynku UMiG. Zapis ten został nam zausterkowany przez nadzór prawny, 
ponieważ ta uchwała nie powinna podlegać ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym, ale tylko 
na tablicy ogłoszeń w UMiG. W związku z tym została sporządzona nowa uchwała, która 
zawiera już poprawny zapis. 
     W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada w obecności   19  radnych,  w głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  jednogłośnie 
podjęła:

Uchwałę Nr XXVIII/268/08
w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

sołectwa Bystrzyca Kłodzka 
- stanowiącą załącznik nr 38

Ad 6. 
Przewodniczący przystąpił  do  realizacji  punktu  dotyczącego  „Informacji  
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli”. 
Roman  Bogdał -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  -  poinformował,  że  Komisja 
Rewizyjna od ostatniej sesji przeprowadziła kontrolę BCKF w dniu 19 czerwca br. oraz 
MGOK w dniu  wczorajszym.  W związku z tym wnioski  z  tej  ostatniej  kontroli  zostaną 
wypracowane na kolejnym posiedzeniu komisji i przedstawione na kolejnej sesji, po czym 
odczytał treść wypracowanych wniosków:

 Komisja przyjmuje następujące wnioski wynikające z przeprowadzonej kontroli w dniu 
19 czerwca 2008 r. Bystrzyckiego Centrum Kultury Fizycznej w Bystrzycy Kłodzkiej:
    1/ brak właściwego nadzoru i kontroli do wykonywania kosztorysów budowlanych, 
         przeprowadzanych przetargów i wykonywanych inwestycji przez BCKF;
    2/ wątpliwości budzą umorzenia opłat czynszowych stosowane wobec dzierżawcy 
        kortów tenisowych;
    3/ wnioskuje się o szczegółowe wyjaśnienie rozliczenia kosztów związanych z  
        przeprowadzonymi remontami sanitariatów i pomieszczeń socjalnych oraz   
        odnowieniem murawy na stadionie;
    4/ wnioskuje się o aktualizowanie na bieżąco umów na dzierżawę obiektów 
        administrowanych przez BCKF;
    5/ merytoryczna działalność BCKF jest niezadowalająca, a organizowane imprezy nie  

15



        spełniają oczekiwań społeczności gminnej, jest bardzo mała liczba imprez z udziałem 
        mieszkańców gminy i stwierdza się również niecelowość organizacji imprez gminnych 
        poza terenem gminy (w Republice Czeskiej, Zieleńcu czy Czarnej Górze);
    6/ jest bardzo mała aktywność w pozyskiwaniu środków z zewnątrz (tylko 2 000 zł w 
        całym roku 2007);
    7/ dyrektor wykazuje małą dbałość o dochody BCKF (organizowane są imprezy dla 
         instytucji zewnętrznych i nie są za to pobierane opłaty);
    8/ dyrektor nie udokumentował wydatków Szkolnego Związku Sportowego;
    9/ oburzenie komisji wzbudza wysoce naganne zachowanie dyrektora wobec członków 
        Komisji zarówno podczas przeprowadzanej kontroli jak i w innych okolicznościach;
  10/  w  związku  ze  stwierdzonymi  nieprawidłowościami  i  niegospodarnością,  komisja 
wnosi  
        o wyciągnięcie konsekwencji dyscyplinarnych wobec dyrektora BCKF;
  11/ w opinii komisji działalność BCKF nie spełnia oczekiwań społeczności gminy, w 
        związku z tym komisja ponawia swój wniosek z posiedzenia w dniu 3 kwietnia br. 
        o treści:
        „Komisja wnioskuje do Burmistrza, aby utworzyć w UMiG Wydział Kultury 
        i Sportu. Proponuje się aby utworzyć ten wydział na bazie aktualnego Wydziału 
        Kultury, Sportu i Promocji dodając mu zadania Bystrzyckiego Centrum Kultury 
        Fizycznej. 
        Tym samym BCKF należy przewidzieć do likwidacji.”
W  związku  z  powyższymi  wnioskami,  Komisja  Rewizyjna  wnosi  o  przeprowadzenie  
przez  służby  finansowe  Gminy  szczegółowej   kontroli  działalności  BCKF  w  okresie 
jednego miesiąca od dnia przyjęcia niniejszych wniosków.
Lucjan  Morajda  -  Dyrektor  Bystrzyckiego  Centrum  Kultury  -  podziękował  Komisji 
Rewizyjnej,  że od dwóch lat  pracuje usilnie nad instytucją  BCKF, szkoda,  że te same 
tematy wracają na tapetę. Pyta, czy jest jakieś prawo do ochrony, czy też nie ma. Uważa, 
że Komisja Rewizyjna nie zajmuje się działalnością merytoryczną, a to, co przed chwilą 
zostało przedstawione przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjne, jest śmiechu warte.  
W 2007 r.  w imprezach organizowanych przez BCKF wystartowało ponad 5 tys.  osób, 
natomiast  z  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka   3.600  osób.  Przykro  mu  mówić,  ale  
w Mistrzostwach Polski  w 2007 r.  w biegach górskich,  imprezę ukończyło  215 osób,  
a z Gminy Bystrzyca Kłodzka było 15, czy też 17 osób. W imprezie, która promuje naszą 
gminę  pt.  „Maraton  Górski”  startuje  od  60  do  100  osób  z  całej  Polski.  Pyta,  czy 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej patrzył  ile imprez zorganizowanych przez BCKF dla 
szkół podstawowych i gimnazjów oraz ile imprez odbyło się w 2007 r. w randze mistrzostw 
powiatu kłodzkiego, gdzie „nasze” dzieci nie musiały jechać do Kłodzka, nie trzeba było 
załatwiać  transportu  ani  opłacać.  Prosi  Pana  Przewodniczącego  Rady,  aby  mógł  się 
ustosunkować do wniosków Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący  pouczył dyrektora, aby odniósł się tylko do uwag Komisji Rewizyjnej,  
a nie do merytorycznych spraw związanych z działalnością BCKF oraz, aby wypowiadał 
się bez emocji. 
Lucjan Morajda - Dyrektor Bystrzyckiego Centrum Kultury - mówi, że będzie wdzięczny, 
jeżeli  będzie mógł wypowiedzieć się na te zarzuty na piśmie, a nie poza plecami, bo  
o  niektórych  sprawach  można  sobie  powiedzieć  cichutko  i  wyjść,  wnioski  zostaną 
przegłosowane i  będzie „super”, a Morajda dostanie po uszach, bo parę razy ujął  się  
w sprawach słusznych za dziećmi i młodzieżą naszej gminy. 
Roman  Bogdał  -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  -  podkreślił,  że  nie  są  to  jego 
wnioski  tylko członków Komisji  Rewizyjnej  oraz które zostały przegłosowane, więc Pan 
Morajda nie powinien kierować do niego swoich uwag. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej o przeprowadzenie 
przez służby finansowe Gminy szczegółowej kontroli działalności BCKF w czasie jednego 
miesiąca od dnia przyjęcia niniejszych wniosków.
Rada  w  obecności  18  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   18  głosami  za,  jednogłośnie 
wniosek przyjęła. 
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Ad 7.   
Przewodniczący przystąpił  do   realizacji  punktu   dotyczącego  „Informacji   Burmistrza” 
Informacja  o  realizacji  zadań  gminy  w  okresie  pomiędzy  Sesjami  Rady  Miejskiej 
(21.06.2008 r. - 25.07.2008 r.) 
       1/ 03.07.2008 r.

- spotkanie z Zarządem Powiatu Kłodzkiego i podpisanie porozumienia  
w sprawie remontu ul. Wojska Polskiego w Bystrzycy Kłodzkiej,

2/ 04.07.2008 r.
                - spotkanie z p. Markiem Frankę przedstawicielem firmy LEWANDPOL sp. 

                   z.o.o  i omówienie harmonogramu konsultacji z mieszkańcami miejscowości, 
                       w których jest propozycja budowy ferm wiatrowych, 

     3/15.07.2008 r.
-spotkanie z nowym prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej i omówienie  
współpracy;
-spotkanie z przedstawicielem Fundacji J & S  ProBono Poloniae w sprawie 
zagospodarowania  budynku  na  świetlicę  dla  dzieci,  przy  ul.  Wojska 
Polskiego 18 w Bystrzycy Kłodzkiej. Warunek jest taki, że świetlica przez 3 
lata  w  tym  budynku  musi  być  utrzymana.  Ze  swej  strony  deklarują 
kompleksowy remont parteru i części I piętra, pisanie programów na naukę 
pływania  dla dzieci  i  zajęć sportowych w hali  sportowej,  która jest  obok. 
OHP deklaruje 1 etat, Fundusz Lokalny Masywu Śnieżnika deklaruje 1 etat i 
po stronie gminy również spoczywa 1 etat do zagospodarowania. Panie są 
emerytowanymi nauczycielkami i chcą wziąć udział w tzw. wolontariacie, tak 
więc inicjatywa oddolna i uważa, że należy się z tego cieszyć. 

4/16.07.2008 r.
-spotkanie  z  przedstawicielami  mieszkańców  Bystrzycy  Kłodzkiej 
zainteresowanych  budową  garaży  przy  ul.  Okrzei  w  Bystrzycy 
Kłodzkiej,

5/17.07.2008 r.
-spotkanie z Wojewodą Dolnośląskim p. Rafałem Jurkowlańcem i 
odebranie promesy w wys. 600.000 zł. na usuwanie skutków klęsk 
żywiołowych;
-spotkanie z mieszkańcami Starkówka i Paszkowa w sprawie budowy 
studni w miejscowości Starówek,

6/18.07.2008 r.
-spotkanie  z  p.  Andrzejem  Marciniakiem  wicestarostą  Wałbrzycha  
w  sprawie  możliwości  wyjazdu  dzieci  z  gminy  Bystrzyca  Kłodzka  na 
obóz w okolice Sławy i kolonie do miejscowości Jarosławiec,

        7/19.07.2008 r.
- MTB Międzygórze

8/ 20.07.2008 r.
- otwarcie kawiarenki internetowej w Wójtowicach

       9/ Gospodarka lokalowa:
-lokale użytkowe przejęte: 1
-lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 1
-lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu:0
-lokale użytkowe oddane w drodze rokowań : 0
-pozyskane mieszkania: 1
-przydzielone mieszkania: 0

• po zakończonym remoncie kapitalnym- 0
       - zamiany mieszkań:

•wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0
•z urzędu – 0
•  

     10/ Gospodarka mieniem gminnym:
       - sprzedaż lokale (ilość zawartych aktów notarialnych):2

•mieszkalne: 0, w tym bezprzetargowo- 0
•użytkowe: 0
•budynki (budowle): 0

17



•nieruchomości niezabudowane:
działki budowlane: 1 - zakład energetyczny - transform grunty 
rolne: 1

• przejęcie na własność gminy :0
       - dzierżawa gruntów rolnych: 27, w tym: rolne - nowe 20, przedłużenia -1,
           ogródki przydomowe przedłużenia - 0, nowe -5, ustawienie reklamy -1
       - lokale użytkowe oddane w najem – 0
  
 11/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 41
 
12/ Informacja demograficzna:
      -   urodzenia: 14
      -   zgony: 6
Poinformowała  również  o  bardzo  ważnym  spotkaniu  w  Warszawie  z  p.  Prezesem  PKP 
Andrzejem  Wachem,  gdzie  został  poproszony  członek  Zarządu  PKP-PLK  w  sprawie 
przebudowy wiaduktu przy ul. Unii Lubelskiej. Po tym spotkaniu zostało wysłane pismo do Pana 
Marszałka Marka Łacińskiego z prośbą o zorganizowanie czterostronnego spotkania,  czyli 
Urząd Marszałkowski, Powiat, Gmina oraz PKP-PLK. Takie spotkanie planowane jest na dzień 
31 lipca br. w Bystrzycy Kłodzkiej, którym jest zainteresowany również p. Wojewoda Rafał 
Jurkowlaniec. Uważa, że jest nadzieja na to, aby w przyszłorocznym budżecie PKP-PLK ta 
inwestycja znalazła swój zapis oraz realizację. W Warszawie zostało uzgodnione, że jeśli to 
zadanie znajdzie się w regionalnym programie operacyjnym i będzie dofinansowanie do 50%, 
to PKP-PLK jest w stanie tą inwestycję w przyszłym roku przeprowadzić. 

Ad 8.
Przewodniczący przystąpił do realizacji  punktu „Zapytania radnych”.
Adam Popławski - radny - odnośnie spotkania p. Burmistrz z p. Andrzejem Marciniakiem 
wicestarostą Wałbrzycha w sprawie możliwości wyjazdu dzieci z Gminy Bystrzyca Kłodzka 
na  obóz  w  okolice  Sławy  i  kolonie  do  miejscowości  Jarosławiec,  prosi,  jeśliby  taka 
propozycja była w przyszłym roku, aby takie spotkania odbywały się nieco wcześniej, na 
przykład w miesiącu maju, aby rodzice, którzy byliby chętni wysłać dzieci na takie kolonie 
mogli zaplanować to wcześniej. Teraz było zrobione to zbyt późno i nie było chętnych, 
ponieważ  część  dzieci  już  wyjechała,  część  była  nieprzygotowana,  a  inne  miały  już 
zaplanowane wakacje. 
Renata  Surma  -  Burmistrz  -  przyznaje  rację  radnemu  i  obiecuje,  że  będzie  prosić 
wicestarostę, że jeśli taka sytuacja nastąpi, abyśmy mogli tą informację otrzymać o wiele 
wcześniej. 

Ad 9.
W punkcie dotyczącym „Informacje Przewodniczącego Rady”
Przewodniczący przypomniał, że na jednaj z sesji został złożony wniosek przez radnych, 
aby  przedstawiciele  Zarządu  Dróg  Powiatowych  przybyli  na  sesję  lub  przedstawili 
informacje dotyczące remontów jakie planują przeprowadzić na terenie dróg powiatowych 
przebiegających przez naszą gminę, jak również aby przedstawiciele RZGW i przedstawili 
informacje dotyczące planów co do rzek przepływających przez naszą gminę. W związku 
z tym, że jest to okres urlopowy, otrzymaliśmy pismo od Starosty Kłodzkiego dotyczące 
planowanych remontów dróg powiatowych na naszym terenie i każdy z radnych otrzymał 
do przegródki pismo to pismo. Ze względu na to, że nikt nie przybył z tych przedstawicieli 
ani na poprzednią sesję, ani na dzisiejszą - w porozumieniu z Panią Burmistrz ten temat 
mimo wszystko będziemy drążyć i ma nadzieję, że w miesiącu sierpniu przedstawiciele 
obu tych instytucji  zjawią się u nas na sesji.  Zostanie wysłane ponownie zaproszenie  
i może przedstawią informacje lub wyjaśnią wątpliwości, które by ewentualnie się pojawiły.
Poinformował również, że:
1/ Pani Barbara Marciniszyn mieszkanka Poręby wystosowała pismo (skargę) do Starosty 
    Kłodzkiego w sprawie rozgraniczenia nieruchomości;
2/  Wpłynęło  zażalenie  Stowarzyszenia  Federacja  Zielonych  GAJA  na  pracę  Urzędu  
     w sprawie działań w ramach Krajowego programu usuwania azbestu i wyrobów 
    zawierających azbest. Pani Burmistrz złożyła wniosek do Stowarzyszenia o wycofanie 
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    zażalenia. 
3/ Starosta Kłodzki przesłał do zaopiniowania dwa projekty uchwał Rady Powiatu dot. 
    likwidacji poradni lekarza POZ i szpitala w Lądku-Zdroju – projekty te kieruje do komisji 
    spraw społecznych.

Następna sesja sierpniowa:
1/ Zaległe z planu lipcowego: Funkcjonowanie Zarządu Budynków Komunalnych, Zakładu 
    Wodociągów i Kanalizacji oraz Zakładu Usług Komunalnych.
2/ Z planu na sierpień:
    a/ przygotowanie jednostek oświaty do nowego roku szkolnego,
    b/ realizacja programu reintegracji zawodowej i społecznej w Centrum Integracji 
        Społecznej.

Ad 10.
Przewodniczący przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  „Sprawy  różne  i  wolne 
wnioski”.
1/  Bogdan  Krynicki  -  radny  -  w  kontekście  wydarzenia,  jakie  miało  miejsce  po 
przedstawieniu wniosków przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z kontroli BCKF  
i rekcji Dyrektora BCKF zgłasza uwagę i jednocześnie prosi, aby takie merytoryczne sesje 
poświęcone jakiejś instytucji poprzedzone były kontrolami Komisji Rewizyjnej. W tym roku 
omawiano  już  dwukrotnie  działalność  wszystkich  jednostek,  więc  gdyby  była 
przeprowadzona kontrola, debatując o jakiejś instytucji,  można było wysłuchać jakie są 
uwagi  Komisji  Rewizyjnej  i  wtedy  dyskutować.  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu 
wypracowała pozytywną opinię dotyczącą BCKF, a dziś mamy rozbieżności, co do pewnej 
oceny  faktów.  Wniosek,  który  został  wypracowany,  co  do  przeprowadzenia  kontroli 
finansowej  jest  bardzo ważny,  ponieważ finanse są jakby rozstrzygające,  ponieważ za 
tego  typu  nieprawidłowości  można  być  pociągniętym  do  odpowiedzialności  nie  tylko 
służbowej. 
Zwraca  się  również  z  prośbą  do  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej,  aby   przed 
omówieniem   działalności  danej  instytucji,  przeprowadzić  kontrolę,  zrobić  posiedzenie 
komisji, gdzie zostałyby przedstawione opinie i wnioski i wtedy będzie punkt zaczepienia, 
ponieważ każdy z nas inaczej postrzega daną instytucję. Ten, który gra w piłkę będzie 
postrzegał BCKF inaczej, ten, który jeździ na nartach również inaczej, natomiast Komisja 
Rewizyjna musi go ocenić w aspekcie wszystkich działań, czy przejawów działalności tej 
instytucji i wtedy będzie można dochowując należytej staranności ocenić działalność tej 
jednostki tak czy inaczej, z zastrzeżeniami takimi czy też innymi lub też, że podziela się 
wątpliwości Komisji Rewizyjnej dotyczących pewnych uwag. Uważa, że radni nie oceniają 
w  sposób  precyzyjny,  ponieważ  do  pełnej  oceny  potrzebne  byłyby  nie  tylko  wnioski 
Komisji Rewizyjnej, ale również i uwagi merytoryczne wydziału, finansowe itp. 
2/ Przewodniczący  przyznaje rację radnemu Krynickiemu, ale na błędach się uczymy, 
ponieważ  cyt:  „nie  kto  inny,  jak  my  jako  Rada  zatwierdzaliśmy  plan  kontroli  
i  zatwierdzaliśmy plan pracy sesji.”  Faktycznie  jest  to  uwaga słuszna,  która na pewno 
zostanie wzięta przy ustalaniu i zatwierdzaniu planu kontroli jak i planu pracy sesji na rok 
następny. 
3/ Dariusz Krzemiński  -  radny -  zwracając się do radnego Krynickiego,  mówi,  że kto 
chciał  być członkiem Komisji  Rewizyjnej  to był,  ale sytuacja jest taka, że niektórzy nie 
wiedzą, więc taką kontrolę to trzeba by przenieść na Komisję Budżetu i Finansów, na to 
wygląda.  Skoro  radny  Krynicki  nie  wie  z  jakiego  powodu  powstały  te  zarzuty  
i wnioski, to można mieć do nich wgląd na jakiej podstawie zostały one wypracowane. Po 
to  powstała  komisja  Rewizyjna,  aby  przeprowadzała  kontrole  i  wypracowała  później 
wnioski  z  tej  kontroli,  a  radny,  który  chciałby  takie  wnioski  zobaczyć,  przed  ogólną 
merytoryczną dyskusją, może je przeczytać. 
4/ Bogdan Krynicki - radny - przyznaje rację radnemu Krzemińskiemu, że tak faktycznie 
jest,  dlatego też nie zgłasza formalnego wniosku, tylko zgłosił  uwagę,  nie mówił  tego  
w formie pretensji. Jest to taka refleksja a propo wydarzenia, które się na naszych oczach 
rozgrywało. Komisja Rewizyjna jest jedyną ustawowo konieczną komisją. Może nawet nie 
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być Komisji Budżetu i Finansów, ale Komisja Rewizyjna musi być. Uważa, że jeżeli jest 
konkretny zarzut dotyczący np. imprez i udziału naszych mieszkańców: dzieci młodzieży, 
dorosłych  i  jest  tu  wątpliwość  komisji  odnośnie tej  sytuacji,  więc  na takiej  komisji  jest 
dyrektor, który powinien się wypowiedzieć w tym temacie i wtedy rada składając te dwie 
informacje  można  dopiero  podjąć  jakieś  decyzje.  Rada  może  powiedzieć  np.,  iż 
uzasadniona  jest  wątpliwość  Komisji  Rewizyjnej,  że  te  imprezy  powinny  być  robione 
głównie dla naszych mieszkańców, bo promocja promocją, natomiast gmina powołała po 
to taką jednostkę do organizowania imprez i może stwierdzić, że nie jest zadowolona  
z takiego małego udziału mieszkańców naszej gminy w tych imprezach. Jest to wniosek 
już  w tedy  z  sesji,  więc  wtedy  będzie  musiał  przemodelować  pan dyrektor  inaczej  te 
sytuacje, bo to już będzie uchwała, wnioski czy postulaty sesji. Tłumaczy, że chciał to  
w takim kontekście to wszystko usytuować. Kiedy jest sytuacja, że mamy sprawozdanie 
np.  MGOK  czy  Biblioteki,  to  tam  znajduję  się  tylko  to,  co  powinno  się  znaleźć  wg 
dyrektora. Jeżeli są wnioski,  to głównie są one kierowane do rady, która daje za mało 
pieniędzy, albo do Pani Burmistrz. Komisja Rewizyjna natomiast powinna przedstawić te 
fakty,  które  uważa  jako  ogląd  zewnętrzny  tej  sytuacji  i  wtedy  rada  jako  swoisty  sąd 
rozstrzyga czy ma racje czy jej nie ma. 
5/ Maria Sajewicz - radna - zwraca uwagę na ton tej wypowiedzi dyrektora BCKF, bo jej 
jako  radnej  nie  podoba  się  coś  takiego,  że  pracownik  jednostki  organizacyjnej  gminy 
wypowiada się w takim tonie, a radni powinni reagować na takie zachowanie. Uważa, że 
nie  można  pozwolić  na  to.  Można  mieć  różnicę  zdań,  ale  należy  dyskutować 
merytorycznie.  Mówi:  „że  jeżeli  my  nie  będziemy  reagować  na  takie  zachowanie, 
szczególnie pracowników, to dojdzie do tego, że tu zaczną nas po kolei obrażać”. Uważa, 
że Pan Przewodniczący powinien na to zwrócić uwagę i mówi, aby nie brać tego przykładu 
z góry z sejmu i nie debatować w ten sam sposób, tylko należy pokazać, że jesteśmy lepsi 
i  jesteśmy kulturalnymi  radnymi,  którzy  potrafią  się  różnić,  ale  w  przyzwoity  sposób  
i przyjazny. 
6/ Przewodniczący  przypomina, że w sposób delikatny i inteligentny poprosił Dyrektora 
BCKF, aby mówił pół tonu ciszej, więc wydawało mu się, że on to zrozumie i nie będzie 
pozostałych uwag w ten sposób formułował. 
7/ Roman Bogdał  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - odnośnie wypowiedzi radnego 
Krynickiego, mówi, że były to bardzo słuszne uwagi, ponieważ bardzo mało dyskutujemy 
merytorycznie. Wyjaśniając skąd wzięły się wnioski komisji, mówi, że faktycznie odbywają 
się imprezy, które są potrzebne i BCKF je realizuje, ale np. jest wykaz, że  w roku 2008 
odbędzie się 35 imprez. Wykaz ten dostarczył członkom komisji dyrektor BCKF i każdy 
przeglądając je, wypracował takie wnioski. Jest jedna impreza, do której BCKF otrzymał 
dotację, a pozostałe imprezy są organizowane właściwie nie dla naszej społeczności. Być 
może  nie  jest  to  wina  BCKF,  tylko  radnych,  ponieważ  powinniśmy  może  na  Komisji 
Edukacji, Kultury i  Sportu i pokazać dyrektorowi BCKF, co powinien organizować, jakie 
mamy oczekiwanie i ustalić pewne fakty. 
8/ Lucjan Morajda - Dyrektor Bystrzyckiego Centrum Kultury Fizycznej - przeprosił radną 
Sajewicz za swoje zachowanie i  stwierdził, że powoli dochodzi do siebie, ale prosi, aby go 
zrozumieć,  bo  jeżeli  Komisja  Rewizyjna  przygotowała  tyle  wniosków,  które  wynikają  
z  nieporozumień,  ponieważ  nie  był  obecny  podczas  sporządzania  tych  wniosków,  to 
trochę go to zdenerwowało. Nieporozumień jest bardzo dużo i pyta czy nie można było na 
spokojne sobie ich wyjaśnić wcześniej przed wypracowaniem takich wniosków? Zaznacza, 
że w zawodach regionalnych startowało 6 osób, ale są to zawody, na podstawie których 
zdobywa się uprawnienia Polskiego Związku Narciarskiego, jest to taka procedura, więc 
chyba to nie jest złe, że będzie sześciu instruktorów narciarstwa na terenie naszej gminy 
i pójdą na Czarną Górę i będą zarabiać 60 zł  na godzinę. Prosi,  aby przy ustaleniach 
wniosków, on również był obecny. Na zakończenie jeszcze raz przeprasza, stara się być 
opanowanym,  ale  nie  zawsze  mu  się  to  udaje  i  jest  mu  przykro,  że  działalnością 
merytoryczną nie mogła się zająć nasza komisja resortowa,  bo może ta ocena byłaby 
troszkę lepsza. 
9/  Bogdan  Krynicki  -  radny  -  mówi,  że  jak  już  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej 
przedstawił  to  słynne  zestawienie  imprez,  to  wynika  z  niego  jeszcze  coś  innego,  
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a mianowicie, że na 35 imprez, ponad 20 jest organizowanych nie przez BCKF. Uważa 
więc, że jeżeli już robimy sprawozdanie, to powinniśmy ustalić, co robi BCKF od początku 
do  końca,  a  w  których  imprezach  jest  tylko  uczestnikiem  lub  współorganizatorem. 
Przypomina, że na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu została na to zwrócona 
uwaga, ale pan dyrektor nie był wtedy obecny, więc też nie można było pewnych spraw 
skonsultować.  Przyznaje,  że to był  ciągły powód pretensji  z jego strony do p. Lucjana 
Morajdy,  że tak właśnie sprzedaje wiele imprez, a tak naprawdę kilka to jest  w 100% 
organizowanych przez BCKF. Spoglądając na wykaz imprez, jest to imponujące, można 
się zastanawiać kiedy oni  śpią i  mają czas na odpoczynek,  ale  tak naprawdę te inne 
imprezy zaciemniają rzeczywistość. Podkreśla, że może jemu jest łatwiej „mądrzyć się”, 
bo  jest  zapoznany  w  tej  materii,  ale  przeciętny  radny,  który  ze  sportem ma niewiele 
wspólnego, spojrzy na ten wykaz, to powie:  „co my chcemy?” Zaznacza, że nie mówi, 
tego po to, aby dolać oliwy do ognia, ale jest to stwierdzenie faktu, które miało miejsce na 
jednym z posiedzeń Komisji  Edukacji,  Kultury i  Sportu. Nie było wtedy dyrektora, żeby 
zapytać na ile nasze wrażenie jest złudne, czy też prawdziwe. Tak więc, żeby nie było 
skakania  sobie  do  oczu,  to  ocena  danej  jednostki  powinna  być  przygotowana  bardzo 
dobrze, starannie i niektóre sprawy powinny być wyjaśnione już przed przedstawieniem 
wniosków na sesji czy na komisji, a jeżeli strony pozostają przy swoich stanowiskach, to 
należy powiedzieć,  że pomimo prób wyjaśnienia każda ze stron pozostaje przy swoim 
zdaniu, a sesja to rozstrzygnie.  
10/ Lucjan Morajda - Dyrektor Bystrzyckiego Centrum Kultury Fizycznej - nadal zostaje 
przy swoim i uważa, że są to kolejne niedomówienia i nieprawdziwe informacje.
11/ Przewodniczący zaznacza, że o tym, iż będzie przeprowadzona kontrola BCKF przez 
Komisję  Rewizyjną  został  powiadomiony,  czy  też  zaproszenie  na  Komisję  Edukacji, 
Kultury i Sportu również otrzymał, więc wydaje mu się, że nie ma nic ważniejszego od 
tego, aby tą komisję przyjąć, czy też przybyć na taką komisję i wyjaśnić pewne rzeczy.  
W taki sposób uniknęłoby się takich niedwuznacznych sytuacji, jakie mają miejsce. Prosi 
Dyrektora  BCKF,  aby  był  bardziej  zdyscyplinowany  i  jeżeli  wpłynie  do  niego 
zawiadomienie o tym, że jakaś komisja ma w swoim porządku posiedzenia temat BCKF, 
aby był na nim obecny. 
12/ Dariusz Krzemiński -   radny - odnosząc się do wypowiedzi dyrektora BCKF, który 
stwierdził, że sześć osób zrobiło uprawnienia instruktora narciarza z Bystrzycy Kłodzkiej, 
zaznacza,  że  jednocześnie  51  osób  było  spoza  jej  terenu,  a  powinno  być  odwrotnie, 
ponieważ finansuje to Gmina Bystrzyca Kłodzka, więc żaden to dla nas sukces. Chciałaby 
również,  aby  imprezy  były  przez  Pana  Morajdę  prowadzone  jakościowo,  a  nie  tylko 
ilościowo. 

Wnioski z sesji:
Sekretarz sesji poinformował, że nie wpłynęły do niego żadne wnioski. 

Ad 11. Zamknięcie obrad   
           Wobec wyczerpania porządku obrad - Przewodniczący podziękował sekretarzowi 
sesji  za  pełnienie  odpowiedzialnego  obowiązku  oraz  radnym  za  czynny  udział, 
i    z a m k n ą ł     o b r  a d y  dwudziestej  ósmej sesji  Rady Miejskiej  V kadencji  
w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 13.00

Protokołowała: Wioletta Regulska
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